
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. marts 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1032 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Martin Geertsen (V) og Preben Bang Henriksen (V). 

 

Spørgsmål nr. 1032:  

”Vil ministeren i fortsættelse af spørgsmål 1031 redegøre for ministeriets overvejel-

ser forud for ministeriets indgåelse af aftalen med Kammeradvokaten om at foretage 

en undersøgelse af en række ledelsesforhold m.m. på Statens Serum Institut?” 

 

Svar: 

Når en statslig institution har brug for at anvende ekstern advokatbistand, er det som 

udgangspunkt Kammeradvokaten, der anvendes.  

 

Som det fremgår af kammeradvokataftalen, omfatter ydelserne bl.a. udførelse af 

uvildige undersøgelser af faktiske eller retlige forhold – de såkaldte advokatundersø-

gelser, som der er tale om her.  

 

Det udelukker selvfølgelig ikke ministerierne fra at anvende anden advokatbistand, 

men valget af en anden advokat skal understøttes af, at hensynet til de tværgående 

faglige synergier ikke gør sig gældende med særlig vægt i den enkelte sag.  

 

Det er imidlertid ministeriets vurdering, at de faglige synergier i denne sag gør sig 

gældende, jf. svar på SUU alm. del – spm. 1031. 

 

 

Med venlig hilsen 
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